
Or.0002.8.2024 
 

PROTOKÓŁ Nr VII.2024 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się 26 listopada 2024 r. w godz. 10.04 – 12:29 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 
 

Obradom przewodniczył Tomasz Gosk Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się o godz. 
10:04. 

W sesji uczestniczyli radni według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Tomasz Wyszkowski – Komendant Powiatowy Policji w Wysokiem Mazowieckiem; 
2) Szczepan Koc – Kierownik Posterunku Policji w Sokołach; 
3) Wojciech Sokołowski – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Wysokiem 

Mazowieckiem; 
4) Waldemar Kikolski – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach (Wicestarosta Powiatu 

Wysokomazowieckiego); 
5) Radosław Choiński – Wójt Gminy; 
6) Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 
7) Katarzyna Ochocka – Skarbnik Gminy; 
8) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego; 
9) Danuta Perkowska – Prezes Banku Spółdzielczego w Sokołach; 
10) Magdalena Pietruczak – Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach; 
11) Krystyna Dworakowska – Kierownik Klubu Dziecięcego w Sokołach; 
12) Katarzyna Komar – Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego w Sokołach; 
13) Katarzyna Babińska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach; 
14) Andrzej Jamiołkowski – Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej; 
15) Dariusz Matuk – Radca Prawny; 
16) Mieszkańcy gminy. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
oraz sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Tomasz Gosk. Przywitał radnych, sołtysów, 
wójta gminy, zaproszonych gości i wszystkich obecnych na sali. Na podstawie listy obecności 
poinformował, że w sesji uczestniczy 13 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować 
prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy Sokoły są transmitowane, nagrywane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy, 
zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Pełna treść 
informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 13 RODO znajduje się na stronie 
BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń 
umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych.  
 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji został 
przekazany radnym na skrzynki poczty elektronicznej. Następnie zwrócił się do radnych z zapytaniem, 
czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie przedstawił, 
że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad mogą być 
wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Nie zgłoszono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 
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Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu przyjęcie zaproponowanego porządku 
obrad. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia porządku obrad stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że Rada Gminy przyjęła zaproponowany 

porządek obrad. 
 

Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu VI Sesji Rady Gminy. 
4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 
5. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz podejmowane działania 

zmierzające do zmniejszenia przestępczości na terenie gminy. 
6. Informacja na temat ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy. 
7. Przedstawienie informacji na temat dostępu do szerokopasmowego Internetu realizowanego na 

terenie gminy Sokoły. 
8. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) rozpatrzenia petycji; 

2) zmian w budżecie gminy na 2024 rok; 

3) obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2025 r.; 

4) określenia stawek podatku od nieruchomości; 

5) stawek podatku od środków transportowych; 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Sokoły; 

8) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Sokoły 
i Gminą Poświętne w sprawie wzajemnego powierzenia zadań własnych z zakresu utrzymania 
dróg; 

9) Programu współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2025 rok. 

9. Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Sokoły przyjętych w I półroczu 2024 r.  
10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 3. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał wyciąg z protokołu VI Sesji Rady Gminy, 
który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu poprzedniej sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu protokół VI Sesji Rady Gminy Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 
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 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu VI Sesji Rady Gminy Sokoły 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że protokół VI Sesji Rady Gminy Sokoły został 

przyjęty. 
 
Ad. 4. 

Wójt Gminy Radosław Choiński zapoznał z informacją z pracy pomiędzy sesjami za okres od 
29 października 2024 r. do 26 listopada 2024 r. Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Podczas czytania informacji na posiedzenie przybył radny Wojciech Czajkowski. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 

 
Ad. 5. 

Komendant Powiatowy Policji w Wysokiem Mazowieckiem Tomasz Wyszkowski podziękował 
za zaproszenie na sesję i okazane w poprzednich latach wsparcie finansowe wysokomazowieckiej 
policji. Pieniądze otrzymane od gmin przeznaczyliśmy na zakup radiowozów, sprzętu komputerowego 
i materiałów profilaktycznych. Informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz 
podejmowanych działaniach zmierzających do zmniejszenia przestępczości na terenie gminy 
przedstawi Kierownik Posterunku Policji w Sokołach. Po zapoznaniu się z danymi zasugerował 
dyskusję lub zorganizowanie debaty społecznej na temat poprawy bezpieczeństwa. Oświadczył, że 
chcielibyśmy poznać państwa sugestie i propozycje w kwestii poprawy bezpieczeństwa publicznego. 
Martwi nas stan bezpieczeństwa na nowo wybudowanej obwodnicy Sokół. Od oddania drogi do 
użytku minęło zaledwie pół roku, a już były tam 4 poważne zdarzenia drogowe. Ostatni wypadek był 
tydzień temu. W wyniku zdarzenia dwóch samochodów ucierpiały 3 osoby, w tym 2 dzieci. Dobrze 
byłoby przedyskutować temat i wyciągnąć stosowne wnioski. Rozmawialiśmy już na ten temat 
z Podlaskim Zarządem Dróg Wojewódzkich w Białymstoku. Ustaliliśmy, że zostaną dostawione duże 
znaki informacyjne informujące o zmianie pierwszeństwa. Wcześniej zostały ustawione znaki STOP-u 
i namalowane chropowate linie na skrzyżowaniach dróg. Jesteśmy gotowi na rozmowy i propozycje, 
aby jeszcze bardziej poprawić bezpieczeństwo. 
 Radny Marek Czajkowski zgłosił, że na poboczu drogi naprzeciw weterynarii stoi od ponad 
roku bez powietrza w oponach zaparkowany samochód. Zapytał, czy policja mogłaby ustalić, kto jest 
właścicielem pojazdu i usunąć go z tego miejsca? 

Komendant KPP w Wys. Maz. Tomasz Wyszkowski odpowiedział, że problem jest nam znany. 
Zgłaszał nam go poprzedni wójt. Samochód jest własnością osoby, która wcześniej pracowała 
w Sokołach. Obecnie przebywa poza obszarem województwa. Kontaktowaliśmy się z właścicielem 
tego auta. Zobowiązał się on do usunięcia samochodu, ale po dziś dzień nie wywiązał się z obietnicy. 
Policja nie ma prawa do usunięcia samochodu, który nie zagraża bezpieczeństwu. Gdyby samochód 
stał na jezdni byłoby to podstawą do jego usunięcia. W przypadku, gdy auto stoi na parkingu nic nie 
możemy z tym zrobić, ale mamy świadomość że przeszkadza. Postaramy się ponownie skontaktować 
z właścicielem auta i zobowiązać go do zabrania samochodu. 

Kierownik Posterunku Policji w Sokołach Szczepan Koc zapoznał ze strukturą Posterunku 
Policji w Sokołach i przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz 
podejmowane działania zmierzające do zmniejszenia przestępczości na terenie gminy, która stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 

Pytań i uwag do przedłożonej informacji nie wniesiono. 
 

Ad. 6. 
Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Wysokiem Mazowieckiem Wojciech 

Sokołowski przedstawił informację na temat ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy, która 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Pytań i uwag do przedłożonej informacji nie wniesiono. 
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Ad. 7. 
 Przedstawicielka JMDI Sp. z o.o. poinformowała, że w gminie Sokoły 70 % miejscowości 
objętych konkursem KPO mamy wstępnie zaprojektowane. Przed złożeniem wniosków do urzędu 
wstrzymuje nas tylko oczekiwanie na wypisy z rejestru gruntów. Wnioski o wypisy zostały złożone. 
W niektórych miejscach potrzebujemy przejść przez działki prywatne. Wnioski do gminy powinny 
zacząć spływać już w grudniu. Dodatkowo zostało złożone pismo do Zarządu Dróg Powiatowych 
o obniżenie opłat za umieszczenie urządzeń w pasie drogowym. Obecnie czekamy na odpowiedź. 
Następnie przedstawiła mapę gminy z oznaczeniem trzech sektorów do realizacji przedsięwzięcia. 
Terminy realizacji podamy do publicznej wiadomości po uzyskaniu dokumentów. Inwestycja zostanie 
zrealizowana w 2025 r.  

Radny Marek Czajkowski zapytał, czy we wszystkich sektorach prace zostaną wykonane 
w 2025 roku? 

Przedstawicielka JMDI Sp. z o.o. odpowiedziała, że tak. Podłączenia chętnych rozpoczniemy 
po skompletowaniu dokumentacji. W trzech sąsiednich gminach rozpoczęliśmy już podłączanie do 
Internetu. 

Sołtys wsi Idźki-Wykno Sebastian Balwicki zapytał, czy w ramach realizacji projektu do 
Internetu zostaną podłączeni wszyscy ci, którzy nie zostali objęci w poprzedniej edycji programu? 

Przedstawicielka JMDI Sp. z o.o. odpowiedziała, że takie są założenia. W trakcie przerwy 
możemy indywidulanie sprawdzić każdy punkt adresowy. 

Radny Jarosław Jankowski zapytał, czy do Internetu zostaną podłączeni mieszkańcy ul. Leśnej 
i Żytniej w Sokołach? 

Przedstawicielka JMDI Sp. z o.o. odpowiedziała, że jeżeli nie ma tam światłowodu, to 
położymy go i podłączymy mieszkańców do Internetu.  

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński poinformował, że na stronie internetowej gov.pl 
można uzyskać informacje na temat możliwości podłączenia do Internetu, kosztu podłączenia i szansy 
na realizację w ramach projektu. Podziękował pracownikowi firmy JMDI z przybycie na sesję 
i przedstawienie bieżących informacji na temat postępu prac w realizacji inwestycji. 

Przedstawicielka JMDI Sp. z o.o. poprosiła sołtysów o przekazanie informacji mieszkańcom. 
Ze szczególnym zwróceniem uwagi na kolonistów. Jesteśmy zainteresowani podłączeniem wszystkich 
chętnych. Na etapie budowy możemy rozszerzyć zakres prac. Po zakończeniu inwestycji może już być 
z tym problem. 

Wójt Gminy Radosław Choiński podziękował panom komendantom policji i straży pożarnej 
oraz panu Kierownikowi Posterunku Policji w Sokołach za przybycie na sesję i przedstawienie 
informacji o stanie bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej. Wyraził otwartość i chęć współpracy 
ze służbami mundurowymi. Ponadto podziękował przedstawicielce firmy JMDI za zapoznanie 
z informacją na temat budowy szerokopasmowego Internetu w gminie Sokoły. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk ogłosił 15 minut przerwy w posiedzeniu. 
 

Po przerwie Przewodniczący Rady Tomasz Gosk wznowił obrady i zaprosił na środek sali 
sołtysów wsi Bruszewo, Jabłonowo-Wypychy i Perki-Franki. 

Wójt Gminy Radosław Choiński wręczył dyplomy z gratulacjami z okazji wyboru trzem 
sołtysom nieuczestniczącym w poprzedniej sesji. 

 
Ad. 8. 
1) 

Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego Katarzyna Komar przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia petycji. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poinformował, że państwo radni otrzymali na skrzynki 
poczty elektronicznej treść petycji. Zapytał radnych, czy jest potrzeba odczytania pisma? 

Radni opowiedzieli się za nieodczytywaniem pisma. 
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Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Emilia Pietruczak zapoznała ze 
stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Sokoły z dnia 12 listopada 2024 r., które 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
Nikt nie zgłosił się do zabrania głosu. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 

o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

petycji. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji, 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr VII/32/2024 
w sprawie rozpatrzenia petycji, stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 
2) 

Skarbnik Gminy Katarzyna Ochocka przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy na 2024 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 

o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2024 rok. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2024 rok, stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr VII/33/2024 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok, stanowi załącznik nr 14 do protokołu 
 
3) 
 Skarbnik Gminy Katarzyna Ochocka poinformowała, że zgodnie z ustawą o podatku rolnym, 
opodatkowaniu podatkiem rolnym podlegają grunty sklasyfikowane w ewidencji gruntów i budynków 
jako użytki rolne, z wyjątkiem gruntów zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej innej niż 
działalność rolnicza. Za gospodarstwo rolne uważa się obszar gruntów sklasyfikowanych w ewidencji 
gruntów jako użytki rolne o łącznej powierzchni przekraczającej 1 ha lub 1 hektar przeliczeniowy 
stanowiący własność lub znajdujący się w posiadaniu osoby fizycznej, osoby prawnej albo jednostki 
organizacyjnej, w tym spółki nieposiadającej osobowość prawnej. Podstawę opodatkowania 
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podatkiem rolnym stanowi dla gospodarstw rolnych liczba hektarów przeliczeniowych ustalona na 
podstawie powierzchni, rodzajów i klas użytków rolnych wynikających z ewidencji gruntów 
i budynków oraz zaliczenia do okręgu podatkowego. Dla pozostałych gruntów liczba hektarów 
wynikająca z ewidencji gruntów. Podatek rolny za rok podatkowy wynosi od 1 ha przeliczeniowego 
gruntów stanowiących gospodarstwo rolne równowartość pieniężną 2,5 kwintala żyta, co daje 2,5 
kwintala od 1 ha gruntów pozostałych równowartość pieniężną 5 kwintali żyta. Obliczone według 
średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok 
podatkowy. Zgodnie z art. 6 ust. 3 ustawy o podatku rolnym rada gminy jest uprawniona do 
obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 
obszarze gminy. Według komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z 18 października 
2024 roku średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok 
podatkowy 2025 wyniosła 86,34 zł/q. Według ceny żyta 86,34 zł/q podatek rolny za jeden hektar 
przeliczeniowy wynosiłby 215,85 zł. Podatek rolny za jeden hektar fizyczny wynosiłby 431,70 zł. Wójt 
Gminy po wnikliwym rozpatrzeniu sytuacji finansowej naszych rolników oraz stojących przed nami 
zadaniami inwestycyjnymi, proponuje obniżyć cenę 1 kwintala żyta do kwoty 82,11 zł. To jest wzrost 
o 5 %, czyli o stopień inflacji w stosunku do ceny żyta z 2024 roku. Jeżeli Rada Gminy zgodzi się na 
proponowaną wysokość cen żyta, wymiar podatku rolnego w 2025 roku będzie wynosił 205,27 zł od 
1 ha przeliczeniowego dla gruntów wchodzących w skład gospodarstw rolnych i 410,55 zł od 1 ha 
fizycznego dla pozostałych gruntów. Poprosiła o podjęcie stosownej uchwały. 

Wójt Gminy Radosław Choiński poinformował, że po dokonaniu szczegółowej analizy 
projektu budżetu na kolejny rok, konieczne jest podniesienie stawek podatków o 5 % wskaźnik 
inflacji. Propozycja ceny żyta dla podatku rolnego dotyczy obniżenia z maksymalnej kwoty ogłoszonej 
przez Główny Urząd Statystyczny z 86,34 zł do kwoty 82,11 zł za 1 kwintal. 5 % wzrost jest niezbędny 
do pokrycia wydatków bieżących oraz do zapewnienia wkładu własnego dla planowanych inwestycji 
oraz niezbędnych prac poprawiających bezpieczeństwo w gminie i komfort naszych mieszkańców. 
Potrzeb w zakresie remontów infrastruktury drogowej jest bardzo dużo. Na ten cel przeznaczanych 
jest bardzo dużo pieniędzy. Jeżeli wykonujemy jakąś inwestycje, to staramy się pozyskać na nią 
dofinansowanie. Do każdego takiego przedsięwzięcia wymagane jest wniesienie wkładu własnego. 
Przed przygotowaniem wniosku dokonaliśmy analizy stawek podatków w gminach sąsiednich. 
Obecnie samorządy są na etapie ustalania podatków i z informacji, które udało się nam uzyskać 
wzrost podatków będzie podobnie jak u nas o wskaźnik inflacji.  

Radny Jarosław Jankowski oświadczył, że rozumie, iż jest 5 % inflacja i dlatego proponuje się 
podniesienie podatków o 5 %. Przedstawił, że na posiedzeniu komisji prosił o przeanalizowanie 
kosztów i wydatków gminy. Najłatwiej jest sięgać do kieszeni podatników podwyższając im podatki. 
Łatanie dziury budżetowej podwyżką podatków jest najprostszym rozwiązaniem. Takiej informacji na 
komisji nie uzyskałem. Z tego powodu wstrzymam się w głosowaniu. Podejrzewam, że jest potrzeba 
wprowadzenia podwyżki, ale powinna ona być poprzedzona dokładną analizą. Wiem, że ceny rosną, 
ale należy mieć też na uwadze to, że udział gminy w PIT wzrośnie. Rosną wynagrodzenia, a 39,34 % 
podatku PIT wraca do gminy, czyli im bardziej rosną wynagrodzenia, tym więcej gmina otrzyma. Na 
komisji prosiłem o analizę sytuacji i wprowadzenie ewentualnych oszczędności, które nie będą 
wpływały na planowane inwestycje. Takie działania, które nie zatrzymają nam ruchu i ułatwią nam 
funkcjonowanie. 5 % podwyżka inflacyjna jest częściowo zasadna, ale nie do końca uargumentowana. 
Zwrócił uwagę, że sąsiednie gminy różnie podwyższają podatki. W ubiegłym roku mieliśmy 30 % 
podwyżkę podatków. Inne gminy nie miały aż tak dużej podwyżki. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk sprostował, że w ubiegłym roku podwyżka podatków 
wyniosła 15 %.  

Radny Jarosław Jankowski powiedział, że dzięki temu znaleźliśmy się na wysokim pułapie. 
Sąsiednie gminy mają niższe podatki. Powinniśmy pomyśleć nad zminimalizowaniem kosztów i skupić 
się na rozwoju inwestycji. Nie możemy zbyt mocno obciążać podatkami naszym mieszkańców. Po to 
zostaliśmy wybrani na radnych, aby jak najlepiej reprezentować ich interes. Oświadczył, że opowiada 
się za obniżeniem stawek podatków do poprzedniego poziomu. Prowadzenie zarówno działalności 
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gospodarczej, jak i gospodarstwa domowego jest obecnie bardzo trudne. Powinniśmy mieć to na 
uwadze podczas podejmowania decyzji. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński powiedział, że cena żyta ustalona przez Prezesa GUS 
jest nieporównywalna do ceny jaką rolnik może otrzymać obecnie ze sprzedaży tego zboża. 
W ostatnich 10-15 latach GUS-owskie ceny żyta były miarodajne. Obecnie tak już nie jest. Bardzo 
dobrze, że ustawodawca wyposażył radę gminy w narzędzie obniżenia ceny żyta przyjętej do 
wymiaru podatku rolnego. Wniosek pana wójta o obniżenie ceny żyta jest bardzo dobry. Powinniśmy 
poprzeć taką propozycję.  

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że na temat podatków bardzo dużo dyskutowaliśmy na 
posiedzeniu komisji. Najlepiej byłoby nie podwyższać podatków, ale nie mamy wyjścia. Państwo 
wprowadza kolejne podwyżki dla nauczycieli. Koszt zatrudnienia nauczyciela zwiększy się o 1.300 zł 
miesięcznie. Subwencja nie pokrywa wszystkich kosztów. Do szkół musimy bardzo dużo dokładać ze 
środków własnych. Koszt utrzymania pracowników urzędu gminy również będzie wyższy ze względu 
na wzrost minimalnego wynagrodzenia o pracę. W ostatnim czasie nastąpił duży wzrost cen energii 
elektrycznej i gazu. Musimy jakoś to wszystko wypośrodkować. Żaden z podatników nie chce 
podwyżki, ale po to jesteśmy radnymi, aby wziąć pod uwagę wszystkie argumenty i znaleźć najlepsze 
rozwiązanie. Alkalizowaliśmy wydatki budżetowe i nie ma na czym oszczędzić. Na posiedzeniu komisji 
ustaliliśmy, że wszystkie podatki wzrosną o 5 %. Taka podwyżka nie obciąży zbyt dużo podatników, 
a w jakiś sposób poprawi kondycję budżetu. Przedstawił, że jeszcze 2-3 lata temu wykonanie 1 km 
drogi asfaltowej kosztowało niecały milion złotych. Obecnie są to już 3-4 mln zł. W ostatnim czasie 
nastąpił duży skok inflacji. Musimy się z tym pogodzić i dostosować się do sytuacji. W roku bieżącym 
nie będziemy wprowadzali podwyżki podatku leśnego. Jest to dobra wiadomość dla podatników, 
którzy mają dużo lasu. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 
Nikt nie zgłosił się do zabrania głosu. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 

o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał projekt uchwały w sprawie obniżenia 

średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2025 r. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2025 r., stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr VII/34/2024 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2025 r.,  
stanowi załącznik nr 16 do protokołu 

 
4) 

Skarbnik Gminy Katarzyna Ochocka przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 
stawek podatku od nieruchomości. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 

o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał projekt uchwały w sprawie określenia 

stawek podatku od nieruchomości. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia stawek podatku 

od nieruchomości, stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr VII/35/2024 

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, stanowi załącznik nr 18 do protokołu 
 
5) 

Skarbnik Gminy Katarzyna Ochocka przedstawiła projekt uchwały w sprawie stawek podatku 
od środków transportowych. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 

o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał projekt uchwały w sprawie stawek podatku 

od środków transportowych. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 1 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie stawek podatku od 

środków transportowych, stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr VII/36/2024 

w sprawie stawek podatku od środków transportowych, stanowi załącznik nr 20 do protokołu 
 
6) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 

o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 
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 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stanowi załącznik nr 21 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr VII/37/2024 
zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, stanowi załącznik nr 22 do protokołu 
 
7) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 

o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Sokoły. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 23 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr VII/38/2024 
zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Sokoły, 

stanowi załącznik nr 24 do protokołu 
 
8) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Sokoły 
i Gminą Poświętne w sprawie wzajemnego powierzenia zadań własnych z zakresu utrzymania dróg. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 

o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Sokoły i Gminą Poświętne 
w sprawie wzajemnego powierzenia zadań własnych z zakresu utrzymania dróg. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych: 
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 głosy za: 11 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Sokoły i Gminą Poświętne w sprawie 
wzajemnego powierzenia zadań własnych z zakresu utrzymania dróg, stanowi załącznik nr 25 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr VII/39/2024 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Sokoły 

i Gminą Poświętne w sprawie wzajemnego powierzenia zadań własnych z zakresu utrzymania dróg, 
stanowi załącznik nr 26 do protokołu 

 
9) 
 Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie Programu 
współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 
3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 
2025 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Łapińskiego 

o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Łapiński odczytał projekt uchwały w sprawie Programu 

współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 
3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 
2025 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych: 

 głosy za: 11 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Programu współpracy 

Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 rok, stanowi 
załącznik nr 27 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr VII/40/2024 
w sprawie Programu współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na 2025 rok, stanowi załącznik nr 28 do protokołu 

 
Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk poinformował, że na skrzynki poczty elektronicznej 
radnych została przekazana informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Sokoły przyjętych w I półroczu 
2024 r. Zapytał, czy są pytania bądź uwagi do tej informacji? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Tomasz Gosk zapytał, czy jest potrzeba odczytania w/w informacji? 
Radni nie zgłosili potrzeby odczytania informacji. 
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Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Sokoły przyjętych w I półroczu 2024 r., stanowi 
załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Ad. 10. 
1) 

Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach Magdalena Pietruczak zaprosiła 
uczestników sesji i mieszkańców gminy na jarmark świąteczny, który odbędzie się 8 grudnia 2024 r. w 
Centrum Wystawienniczo-Targowym w Sokołach. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
2) 

Radny Marek Czajkowski przedstawił informację o organizowanych przez Związek Zawodowy 
Rolnictwa Samoobrona koloniach zimowych w Zakopanem z dofinasowaniem KRUS. Przekazał ulotki 
informacyjne zainteresowanym. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gosk stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości wyczerpała 
przewidziany porządek obrad w związku z czym o godzinie 12:29 zamknął obrady VII sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował: 
Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  
 

       Tomasz Gosk 
 


